
Jari Pärgma (viipekeelne kurt) 
Tema tervitus ja ettekanne 18.oktoobriks 2018.aastal Karksi-
Nuia kultuurikeskuses. 
 
 
Tere kõigile! ‘’Kultuuri kõigile, muutuste tuultes’’ osalejatele. 
Mina tänan SUURELT Piret Ausile, kes kutsus mind paneeli 
arutlema teemast, mis puudutab viipekeelseid kurte. Mul oli 
suur au sinna osalema tulla. Mina olen Jari Pärgma, kes on 
aastaid aktivist, on osalenud erinevates organisatsioonide 
juhatuses ja kõnelenud viipekeelsete kurtide õiguste eest. 
Paneeli osalemisel oli veel üks takistus, et leida sobivat ja 
pädevat viipekeeletõlki. Meie otsisime nii aktiivselt ja ei leidnud. 
Pidin kurvastusega teatama, et ei saa osalema tulla. See on ka 
üks põhjuseid, miks hakkasin eesti viipekeelt õpetajaks. 
Kas tead, kui palju on Eestis kuulmispuudega inimesi? 
Ei tea? 
Ma ütlen sulle: “200 000” 
 
Kas tead, et juba 10 aastat tagasi hakkas kehtima 
keeleseaduse uus redaktsioon, milles anti eesti 
viipekeelele riigikeelega võrdne staatus? 
 
Kas tead, et Eestis on 1500-2000 kurti?  
 
Kas tead, et Eestis räägib eesti viipekeelt 4500-5000 
inimest? 
 
TÜ Viljandi Kultuuriakadeemias on võimalus eesti viipekeelt 
õppida, õpetatakse juba teisel õppeaastal ja õpilasteks kas TÜ 
VKA üliõpilased või väljaspool, kes tuleb täiendusõppena 
õppima. Loodan, et ühel päeval kõik eestlased valdavad ja 
tunnevad eesti viipekeele üle uhkust. 
Kas on suur unistus?   UNISTA ikka SUURELT!  
 


